
Tordas Község Polgármestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel. (fax): 22-467-502,467-655

Meghívó

Értesítem, hogy képviselőtestületünk: 1998. szeptember 3-án (csütörtökön) 15 órakor ülést

tart.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1./ Költségvetés I. félévi zárása.
Előadó: Farkas János polgármester

2./ Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meglúvom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1998. augusztus 26.

polgármester



Jelenléti ív

az 1998. év szeptember hó 3. napján
megtartott képviselőtestületi ülésről

/rz

1.1 Cifka János

2./ Farkas János

3./ Fábián Jánosné

4./ Juhász György

5./ Kunsági László

6./ Dr. Pápai Péter

7./ Rácz József

8./ Turda Sándor

9./ Vasvári Pál

10./ Zémann Géza

11./ Márlci Ferenc jegyző
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1998. szeptember 3-án megtartott üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak:Citka János, Farkas János, Fábián Jánosné, Juhász György, Kunsági László,
Rácz József, Turda Sándor, Zémann Géza képviselők,

Márki Ferenc jegyző
Tóth Zoltánné gazd. előadó

Bejelentéssel távol maradt: Dr.Pápai Péter, Vasvári Pál képviselő.

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:
1./ Költségvetés L félévi zárása.

Előadó: Farkas János polgármester

2./ Bejelentések, javaslatok.

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

L Napirend tárgyalása

1./ Költségvetés L félévi zárása.

A zárszámadás írásos anyaga mellékelve

Hozzászólások

Citka János elmondja, hogy az írásos anyagból az tűnik ki, hogy a költségvetés végrehajtása
időarányos. Kérdezi, hogy a kamatbevételek miért maradnak el a tervezettől, amíkor jelentős

pénzmennyiség van lekötve?

Kunsági László az ingatlanok értékesítési bevételek mít takarnak, voltak e likviditási gondok?
Az egészségügyi pénzeszközök tekintetében Gyúró település esetében a szerződésben

rögzítettek szerint kell eljárni, kérni kell Gyúrótól a költségek megtérítését.

Zémann Géza a költségvetés végrehajtása időarányos, bár a teljesítés igazából majd a III.
negyedévi záráskor látszik. Az egészségügy költségei tekintetében Gyúró fizesse meg
részünkre a többletkiadások 50 %-át.
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Márki Ferenc jegyző válaszában elmondja, hogy az ingatlanok árában egy telek és az
erdőmajori épület befolyt ára szerepeL A kamatok nem jelennek meg a számadatok között,
mivel a lekötött összegek a kamattal együtt vannak lekötve.
Az elmúlt időszakban okos gazdálkodással nem voltak likviditási gondjaink.

Farkas János polgármester elmondja, hogyafeladatok teljesitése ütemes, a tervezetnek
megfelelő. Az utak-hidak költséghelyen még nem történt teljesítés, ezért a parkfenntartásra
ezen összegből még költhető. Más költséghelyeken időarányos a teljesités.
Az egészségügy többletköltségeinek fedezésére Gyúró önkormányzatának is gondolni kell. Az
egészségügy finanszírozása - a tervezet szerint - talán elegendő lesz ebben az évben. A még
egy orvos beállítása anyagi szempontok figyelembe vételével, nem volt túl jó döntés, de ennek
következményeit a szomszéd Gyúró önkormányzatának kell viselnie.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 igen szavazattal) jóváhagyólag
tudomásul vette az 1998. évi költségvetés r. félévi teljesítéséről szóló beszámolót.

Napirend után

Bejelentések, javaslatok

1.1 Vezetők bejelentései

Farkas János polgármester ismertette a képviselőkkel, hogy az általános iskola szóban kérte új
iskola napközis csoport inditására, elsősorban az egy fó pedagógus létszám biztositására az
engedélyt megadni.
A napközis csoportba jelentkezett gyerekek száma 39 fó, amellyel egy napközis nevelő nem
bír. Az elmúlt évben, amikor a testület a létszám lecsökkenése miatt a csoportot elvonta, azt
ígérte, hogy szükség esetén azt visszaadja.
Javasolja, az egy fó napközis nevelő létszámot 1998. szeptember l-től biztosítsa a testület.

Hozzászólás nem volt, a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

20/1998. (IX.3.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete 1998.
szeptember l-től az általános iskola részére egy fó
létszámot biztosít a napközis nevelői feladatok
ellátásának biztosítására.

Farkas János polgármester a továbbiakban ismerteti a martonvásári Orbán hegy ivóviz ellátása
érdekében írt levelet. A levélben Martonvásár polgármestere kérte, hogy a korábban
meghatározott, egységenkénti 30.000,- Ft-ot 15.000,- Ft-ra mérsékeljék az önkormányzatok
(Tordas-Gyúró-Kajászó), mint a vizbázis tulajdonosai. Az összeg csökkentésébe sem a
kajászói, sem a gyúrói' önkormányzat nem ment bele. A vízmű bővítés nagy terheket ró a vizet
igénylőkre, amelyből az önkormányzatuk semmit sem tud vállalni.
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Hozzászólások:

Zémann Géza - elmondja, hogy a vizmű tulajdonos Önkormányzatok területén lévő lakosság
jobban járna, ha a vizfogyasztás nőne. Elég nagy vízkapacitással rendelkezünk, a víz nagyobb
arányú eladása csökkentheti a vizdijakat is.
Segítení kellene, hogy az Orbán-hegyiek vizhez jussanak.

Kunsági László - az ott élők és ott földdel rendelkezők régóta hajtják a vizet, de az M 7-es
autópálya miatt rendkívül költséges lenne. A legolcsóbb megoldás a tordasi vizvezetékhez való
csatlakozás. Egyetért a csökkentéssel, de ha a három önkormányzat közül kettő nem változtat,
a harmadik kísebbségben marad.

Farkas János polgármester elmondja, hogy a hozzájárulás kérdésében a három önkormányzat
között egyeztetés szükséges. Reálisnak tartja a csökkentést, de erre később térjünk vissza, ha
már Kajászóval és Gyúróval is egyeztettünk.

A téma későbbi tárgyalásával, a szükséges egyeztetés elvégzése után, a képviselőtestület

egyhangúlag egyet értett.

Márkí Ferenc jegyző ismertette a képviselőtestülettel a pedagógusok minőségi bérpótlékával
kapcsolatos jogszabályi előirásokat.

A jogszabály rendelkezése szerint az állam által biztosított összeg 80 %-a intézményarányosan
a dolgozói létszárnnak megfelelően jár, mig 20 %-át a fenntartó az intézmények között
szabadon oszthatja szét.
Településünkön egy óvoda és egy iskola működik. Nem lenne helyes egyik intézmény 20 %
ából sem elvenní a másik javára, mert a maga területén mindegyik végzi a maga nehéz
feladatát. Ezért javasolja, hogy a biztosított összeget mindegyik intézmény 100-100 %-ban
kapja meg.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (8 Igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

2111998. (IX.3.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestületea közoktatásról
szóló törvényben megfogalmazott minőségi

munkavégzésért járó keresetkíegészítést az
általános iskola és a napközi otthonos óvoda
tekíntetében, differenciálás nélkül mindkét
intézményére 100-100 %-ban határozza meg.

Márkí Ferenc jegyző a továbbiakban ismertette a martonvásári Családsegítő Szolgálat
előterjesztését a szociális szolgáltatás non-profit szervezettel történő megvalósítására
vonatkozóan. Az előterjesztés lényege a gyermekjóléti szolgálat alapítvány formában történő

üzemeltetése, amit különböző pályázatok által jobban és gazdaságosabban tarthatnak fenn a
társult önkormányzatok. Az átszervezés sem munkában, sem az anyagi támogatásban nem
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jelent plusz terhet. Javasolja annak elfogadását, hogy a gyermekjóléti szolgálat az
,,Embertársainkért" alapitvány részeként, ami a martonvásári Családsegitő Szolgálat által
létrehozott alapítvány, működjön.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 Igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

22/1998. (IX.3.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete kinyilváIÚtja
egyetértő szándékát arra vonatkozóan, hogy a
társulási formában működő Gyermekjóléti
Szolgálat alapítványí formában működhessen, a
társulási szerződésben meghatározottak szerint.

Farkas János polgármester tájékoztatta a testületet arról, hogy a szlovén vendégek augusztus
19 és 20-i vendéglátása mintegy 90.000,- Ft-ban került. A vendégek jól érezték magukat.
Meglúvást kaptunk október lO-ll-re, ahol az iskola tánccsoportja, pedagógusai képviselete és
a képviselőtestület képviselete vesz részt, 38 fóvel.
Ismertette a tervezett utazók névsorát.

Ebből fakadóan kisebb vita alakult ki. Végül a képviselők abban állapodtak meg, hogy az
iskolai képviselet és az önkormányzat két vezetője képviselje a települést októberben, majd a
képviselők később külön látogatnak el a szlovén Puncoci településre.

Egyben tájékoztatja a testületet arról, hogy az augusztus 20-i falunap 840.000,- Ft-os bevétel
mellett 815.OOO Ft-ba került, mely összegben nem szerepel a tűzijáték költsége. A falunap jól
sikerült, amelyért köszönet illet minden szervezőt és segítőt.

2.1Képviselők bejelentései

Kunsági László - a martonvásári rendőrőrs parancsnoka szorgalmazza, hogy a körzeti
megbízottak robogót kapjanak az önkormányzatoktól.

Farkas János polgármester válaszában elmondja, hogy a rendőrség támogatásától soha nem
zárkózunk el, de akkor beszélhetünk újabb támogatásról, ha rendszeres lesz a rendőri jelenlét a
faluban.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánította
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